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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 27. 10. , miestneho zastupiteľstva 10. 11. a mimoriadneho MZ 13. 10. 2011

Rozhovor s poslancom 

Lamač treba  
odbremeniť  
od množstva áut

Porozprávali sme sa s poslancom a pred-
sedom Komisie financií, podnikateľ-

ských aktivít a dopravy MZ BA-Lamač Ra-
doslavom Olekšákom.

Na zasadnutí MZ 22. septembra bolo pre-
rokovaných a schválenych veľa bodov ako 
aj veľa vašich pozmeňujúcich návrhov. Čo 
z toho považujete za najdôležitejšie?
 
Najdôležitejšia bola dopravná situácia v La-
mači. Všetci, ktorí tu žijeme, sami vidíme, že 
áut prechádzajúcich cez Lamač, neustále pri-
búda a treba s tým niečo robiť. V auguste bol 
za veľkej slávy otvorený privádzač na diaľni-
cu medzi Záhorskou Bystricou a Stupavou ako 
začiatok nultého okruhu Bratislavy. Boli reči o 
tom, ako nám veľmi pomôže, no keďže tre-
ba na tento úsek diaľničnú známku, veľa ľu-
dí stále chodí cez Lamač. Preto žiadame, aby 
bol úsek na diaľnici medzi Lamačom a Záhor-
skou Bystricou po novootvorenú križovatku 
Stupava pre osobné autá bez poplatku. Keď 
sa to dá urobiť pre Jarovce, nechápem, pre-
čo sa to nedá urobiť pre Lamač, sám som zve-
davý na reakciu ministra J. Figeľa. Ďalej je po-
trebné pracovať na rozšírení Lamačskej cesty 
tak, aby nám pri výjazde z tunela nevznikali 
smerom do Lamača zápchy pre autá odboču-
júce do Dúbravky. Najefektívnejšie riešenie je 
vytlačiť autá, ktoré len cez Lamač prechádza-
jú na diaľnicu, a tým sa upokojí kritická situá-
cia najmä na Hodonínskej ulici a pri „Pantlovi“. 
Do dopravy, samozrejme, patrí aj MHD, kde 
žiadame obnoviť linku 38 s tým, že chceme, 
aby zachádzala cez sídlisko ako N37. Táto linka 
pomáhala spájať Lamač s Vojenskou nemoc-
nicou a Segnáre s Tescom. Preto sme pozva-
li na mimoriadne októbrové zasadnutie za-
stupiteľstva do Lamača aj primátora mesta M. 
Ftáčnika, kde mu chcem predostrieť moje ar-
gumenty, prečo treba spoj č. 38 opäť obnoviť. 
Samozrejme, riešili sme aj iné dôležité otáz-
ky (kauzu Športovej haly na Barine, stále ne-
dokončené dvojičky pri bývalom obchodnom 
dome, operatívnu zmenu organizačnej štruk-
túry miestneho úradu a pod.).

Ako vnímate fungovanie našej mestskej 
časti v nasledujúcom roku?

Čaká nás veľmi ťažký rok 2012, keďže táto 
vláda zmenou podielových daní ide brať sa-

mospráve takmer 250 mil. eur. Preto musíme 
úrad zefektívniť a zoštíhliť, keďže po odrátaní 
výdavkov na naše školy ide viac ako polovica 
výdavkov mestskej časti na mzdy zamestnan-
cov miestneho úradu. Na schôdzi zastupiteľ-
stva bol aj materiál o prioritách na roky 2011-
2014, ktorý je otvoreným dokumentom a mu-
síme sa ho snažiť v tejto neľahkej situácii, čo 
najviac napĺňať. Som rád, že hlavný bod náš-
ho volebného programu – územný plán zó-
ny Malokarpatského námestia – už konečne 
napĺňame a pripravuje sa zadanie na vypísa-
nie výberového konania na spracovanie toh-
to územného plánu, naň sme vyčlenili v roz-
počte financie. Nesúhlasili sme však napríklad 

so zdražením obedov pre našich dôchodcov 
v škole o 0,40 eur za obed od 1. októbra 2011. 
Najprv im zvýšime od júla príspevok na obed 
o 0,14 eur a potom bol návrh od októbra zdra-
žieť obedy o 0,40 eur! Našťastie, vďaka nášmu 
poslaneckému klubu, takýto absurdný návrh, 
popierajúci logiku, neprešiel. Som rád, že od 
septembrového zasadnutia zastupiteľstva 
budú zverejňované videozáznamy z  rokova-
ní MZ na našej lamačskej internetovej strán-
ke, aby si ľudia sami urobili obraz o fungova-
ní MZ. Občas sa však bavím, keď vidím ako sa 
niekto iný rád pochváli návrhmi nášho posla-
neckého klubu a vydáva ich pritom za svoje. 
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Na Rozálskych hodoch aj vzácni hostia

Okrem spevákov, tanečných skupín, kúzelníka, či známeho moderátora, zavítali 
v druhý deň septembrových Rozálskych hodov do Lamača aj minister dopravy, vý-

stavby a regionálneho rozvoja SR Ján Figeľ,  primátor hlavného mesta Bratislava Milan 
Ftáčnik, ako aj bratislavský župan Pavol Frešo. 

Minister J. Figeľ sa zúčastnil slávnostnej svätej 
omše pri príležitosti Rozálskych hodov v kos-
tole svätej Rozálie v Lamači (foto č. 1). Primá-
tor Ftáčnik sa prihovoril Lamačanom (foto č. 2) 
a dal verejný prísľub, že otázky trápiacie na-
šu mestskú časť budú v spolupráci s miestnou 
samosprávou, ako aj miestnym úradom riešiť. 
Jeho slová potvrdil aj starosta našej mestskej 
časti Peter Šramko, ktorý uviedol, že o  mno-
hých lamačských problémoch už s  oboma 
predstaviteľmi rokuje. Aj v tejto súvislosti po-
zvali poslanci primátora Ftáčnika na októbro-
vé zasadnutie Miestneho zastupiteľstva BA-
-Lamač, aby si prišiel vypočuť hlavné závaž-
né problémy s dopravnou situáciou v Lamači 
a  jej okolí. Obaja predstavitelia nášho mesta 
na záver zavítali aj do stanu Vyslúžilých voja-
kov, kde si pochutnali na výbornom guláši.
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Na úvod zobrali poslanci na vedomie situač-
nú správu mestskej polície za letné mesiace, 
poďakovali za kontrolu počas Rozálskych ho-
dov, ale poukázali aj na zopár stále pretrváva-
júcich problémov v Lamači, ktoré bude mest-
ská polícia riešiť.
Ďalším prerokovávaným bodom bola zmena or-
ganizačnej štruktúry miestneho úradu na ná-
vrh poslanca R. Olekšáka, ktorý navrhol zrušiť tri 
manažérske pozície – pozíciu prednostky MÚ, 
vedúceho pracovnej čaty a vedúceho oddelenia 
vnútornej správy a organizácie. Napriek búrlivej 
diskusii k tomuto bodu, sa schválilo tajné hlaso-
vanie a  tento návrh počtom hlasov 5:4 prešiel. 
Otázkou však zostáva, ako vyplynulo z diskusie, 
či táto zmena, ktorá má pre Lamač priniesť šet-
renie miezd týchto pracovníkov, neprinesie aj 
skomplikovanie práce miestneho úradu...
Na programe bolo aj zvýšenie cien za strav-

né v školskej jedálni – zmena platnej VZN, a to 
nielen pre deti, ale aj pre iných stravníkov. Na-
priek diskusii, ktorá objasňovala dôvody na 
toto zvýšenie, poslanci tento návrh ako celok 
neschválili.
So správou o činnosti základnej školy za škol-
ský rok 2010/11 vystúpila riaditeľka ZŠ Alena 
Petáková, správu si možno pozrieť aj na webo-
vej stránke školy – www.skolalamac.sk. Násled-
ne riaditeľka prezentovala koncepciu školy na 
roky 2011-14, ktorú poslanci schválili. Tak isto 
správu o činnosti, ako aj o stave prijatých a ne-
prijatých detí do materskej školy prezentovala 
riaditeľka MŠ L. Kyselová, aj túto správu zobrali 
poslanci na vedomie.
Niekoľko správ o  financovaní v minulom ob-
dobí predložila kontrolórka V. Stanová – o fi-
nancovaní rekonštrukcie MŠ Na Malokarpat-
skom námestí, ako aj o  financovaní rekon-

štrukcie MŠ na Heyrovského ulici. Poslanci 
sa pozastavili nad tým, že niektoré položky 
prekročili dopredu schválený rozpočet na tie-
to rekonštrukcie.
Následne schvaľovali účelové dotácie pre jed-
notlivé miestne organizácie, športové kluby 
alebo iné organizácie v Lamači, na základe ich 
žiadostí ešte z 1. polroku 2011. Spolu sa rozde-
lilo 10 570 eur pre tieto organizácie (viac náj-
dete v uznesení na strane č. 6).
Poslanci schválili program kultúrnych a špor-
tových akcií na október 2011 a  prijali aj kon-
cepciu revitalizácie detských ihrísk v  Lamači 
pre deti až do 12 rokov (presné rozdelenie do-
tácií nájdete v uznesení na strane 6).
Poslankyňa G. Bizoňová vystúpila z koalície 
KDH - Most-Híd.
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Informácie zo zasadnutia zastupiteľstva (22. septembra 2011): škola, stravné, doprava

Po dvoch mesiacoch letných prázdnin sa zišli poslanci v plnom počte – všetci deviati zvolení – na rokovaní Miestneho zastupiteľstva 
BA-Lamač až 22. septembra. Bodov na programe rokovania bolo neúrekom, a tak už všetkým prítomným bolo jasné, že rokovanie 

sa predĺži až do podvečerných hodín.

Zámery, návrhy, riešenia

Každý deň vidíme nové možnosti, kde 
treba pomôcť, kde sa treba zaujímať, 

a hľadať riešenia vzniknutých situácií. Som 
veľmi rada, že mám tú možnosť sa spolu-
podieľať na riešení rôznych problémov, 
ktoré nás tu v Lamači spoločne trápia. 

Ako matku detí ma veľmi trápili detské ihris-
ká, ktoré v súčasnosti nie sú riešené najvhod-
nejšie pre potreby a požiadavky rodín žijúcich 
v Lamači.
Pretože sa v Lamači nachádza niekoľko tepno-
vých ulíc, pripravila som v spolupráci s rodič-
mi návrh možného riešenia jednotlivých te-
matických detských ihrísk. Samozrejme tak, 
aby si svoj priestor „realizácie“ našli deti vo ve-
ku až do 12 rokov. 
Či už by išlo o  minifitnes ihrisko, lanové ih-
risko, alebo rozprávkové a  pružinové ihrisko. 
Navrhli sme aj riešenie pre starý Lamač, kto-
rý v súčasnosti nemá ani jedno detské ihrisko. 
Snažíme sa získať aj finančné prostriedky na 
výstavbu fitnes zóny pre všetkých na škol-
skom dvore spolu s „opičou dráhou“ pre ško-
lopovinné deti, ktorú by mohli využívať aj po-
čas telesnej výchovy žiaci našej ZŠ.
Som rada, že táto téma, ako jedna z mála, naš-
la jednoznačnú podporu v miestnom zastupi-
teľstve. Pevne verím, že budeme vedieť nad-
viazať na spoluprácu a  podporu aj v  iných 
otázkach, kde pôjde o obyvateľov Lamača.

Gabriela Bizoňová, poslankyňa MZ

HARMONOgRAM PRiStAveNiA veľKOKAPAcitNýcH KONtAJNeROv

Dátum: Deň Miesto pristavenia

12. 10. 2011 streda Rajtákova (pri Rozálskej kaplnke)
12. 10. 2011 streda Borinská/Lediny (križovatka)
12. 10. 2011 streda Zlatohorská (stred)
12. 10. 2011 streda Cesta na Klanec 42
12. 10. 2011 streda Cesta na Klanec 20 (k detskému ihrisku)
19. 10. 2011 streda Zhorínska 20/Cesta na Klanec (križovatka)
19. 10. 2011 streda Podháj 159
19. 10. 2011 streda Vrančovičova (pohostinstvo)
19. 10. 2011 streda Vrančovičova (požiarna zbrojnica)
19. 10. 2011 streda Bariny (penzión)
19. 10. 2011 streda Heyrovského 4
26. 10. 2011 streda Heyrovského 10
26. 10. 2011 streda Heyrovského 13
26. 10. 2011 streda Studenohorská 5-7
26. 10. 2011 streda Studenohorská 17
26. 10. 2011 streda Studenohorská 2
26. 10. 2011 streda Studenohorská 20 (kotolňa)
2. 11. 2011 streda Studenohorská 61
2. 11. 2011 streda Studenohorská 48
2. 11. 2011 streda Studenohorská 87
2. 11. 2011 streda Bakošova 6
2. 11. 2011 streda Bakošova 22
9. 11. 2011 streda Bakošova 44
9. 11. 2011 streda ZŠ Malokarpatské námestie
9. 11. 2011 streda Stanekova/Havelkova (križovatka) 
9. 11. 2011 streda Zidiny 9

Starosta MČ Bratislava-Lamač podľa § 12 ods. 
11 v  spojení s § 13 ods.6 zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v  platnom znení (ďa-
lej len „zákon č. 369/1990 Zb.“) svojím podpi-
som potvrdzuje platnosť a vykonateľnosť uzne-
sení Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-La-
mač prijatých dňa 22. 9. 2011 s výnimkou uzne-
senia č. 116/2011/VI zo dňa 22. 9. 2011, ktorým 
bola schválená zmena organizačnej štruktú-
ry Miestneho úradu MČ Bratislava-Lamač, kto-
rého výkon po jeho prerokovaní v miestnej ra-

de dňa 26. 9. 2011 pozastavuje. Podľa rozhod-
nutia starostu MČ Bratislava-Lamač uznesenie 
Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač 
č. 116/2011/VI zo dňa 22. 9. 2011 je v rozpore so 
zákonom (zákon č. 369/1990 Zb. v spojení so zá-
konom č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste SR Bra-
tislava v platnom znení) a zároveň toto uznese-
nie je pre Mestskú časť Bratislava Lamač zjavne 
nevýhodné.

                                    Ing. Peter Šramko,
starosta MČ Bratislava-Lamač                                               

Pozastavenie výkonu uznesenia
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Máme za sebou prvý mesiac nového škol-
ského roka. Koľko má momentálne ZŠ Ma-
lokarpatské námestie detí, koľko pedagó-
gov?
Tento školský rok sa otvorili brány školy o nie-
čo neskôr (5. septembra). Privítali sme 401 žia-
kov základnej školy a 16 lamačských nulťákov. 
Je to o 54 žiakov viac ako predchádzajúci škol-
ský rok. Žiakov učí 31 pedagógov, z toho 6 na 
čiastočný úväzok a 10 vychovávateliek v škol-
skom klube detí. 

Máte o niekoľko tried viac, ako ste to vy-
riešili kapacitne a priestorovo?
Počas prázdnin bolo potrebné pripraviť o dve 
triedy viac. Museli sme dať urobiť skladova-
cie skrine na chodbách, aby sme mohli uvoľ-
niť jednu menšiu triedu, ktorá bola skladom 
troch predmetov a  pripraviť ju na vyučova-
nie. To znamená vymaľovať, namontovať ta-
buľu, dať lavice a  stoličky, katedru, násten-
ku, štátne symboly a  pod. Triedu pre nultý 
ročník sme umiestnili na prízemí, kde minu-
lý školský rok sídlil tanečný a literárno-drama-
tický odbor ZUŠ. Aby sme zachovali ZUŠ v na-
šich priestoroch, presťahovali sme ju do od-
deleného traktu. V triede sme urobili parkety, 
nalepili koberec, vymaľovali, osadili zrkadlá 
a  premiestnili nábytok. Myslím, že sme vy-
tvorili krásny priestor našim deťom. Nulťákom 
sme tiež kúpili koberec, policové systémy, kto-
ré zakrývajú zrkadlá po ZUŠ, dali sme očalúniť 
sedačku, vytvorili sme pre nich samostatnú 
šatňu, jej priestory sme vymaľovali, osadili ve-
šiačiky, zrekonštruovali lavičky.

Prázdniny boli zrejme vhodným obdobím 
aj na iné práce a úpravy...
Najväčšia práca počas prázdnin bola s vyprata-
ním štyroch skladových priestorov. Separova-

li sme odpad a vďaka pomoci MÚ sme vyniesli 
tri kontajnery odpadu a odviezli sme železo do 
zberu. Na zbere sme zarobili 418 €. Tieto sme 
použili na všetky práce, ktoré sme museli uro-
biť. Dali sme vymaľovať štyri triedy, v  dvoch 
triedach sme nainštalovali dataprojektory na 
zlepšenie využívania IKT technológií v učení.  

Stále vás trápi nedoriešená kanalizácia v 
budove školy, dokedy treba túto situáciu 
definitívne vyriešiť?
Tento problém nás trápi už dlhodobo. Od ro-
ku 2004 sa snažíme získať financie v rámci rie-
šenia havarijného stavu a dodnes sa to nepo-
darilo. Regionálny úrad verejného zdravotníc-
tva nám predĺžil termín až do roku 2012. Dúfa-
me však, že sa to už tento rok podarí vyriešiť.

Okrem toho sú aj problémy s otvorením 
školského klubu pre prvákov, aká finanč-
ná pomoc od MZ je na to nevyhnutná? Aké 
navýšenie rozpočtu by bolo treba?
Najzávažnejším problémom je nedostatok fi-

nancií pre Školský klub detí (ŠKD). Tento rok 
bol prijatý MZ rozpočet, ktorý  bol napočíta-
ný na začiatku kalendárneho roku 2011, ke-
dy ŠKD malo 8 oddelení. Schválených bolo  
81 120 eur. Keďže od septembra vzrástol po-
čet detí v ŠKD, je podľa platného VZN potreb-
né dofinancovanie na 86 320 eur. Dnes má 
školský klub potrebu 10 oddelení. Urobili sme 
ekonomické opatrenia a zredukovali sme po-
čet oddelení na 9. Len tri panie vychovávateľ-
ky máme na plný úväzok, ostatné sú na čias-
točný. Štvrtáci a  druháci sa delia do oddele-
ní. Každý mesiac nám chýbajú peniaze na vý-
platy vychovávateliek, a  to nehovoríme o  fi-
nanciách na prevádzku. Preto som v septem-
bri nevydala rozhodnutia o prijatí pre 71 prvá-
kov. Pevne verím, že pri otvorení rozpočtu MZ 
zváži svoje priority a financie na chod klubu sa 
nájdu. Vždy sa doteraz našlo riešenie. 

Do akých projektov sa plánuje škola v 
školskom roku 2011/12 zapojiť?
Školu čaká dotiahnutie projektu „Čítaj, po-
chop a  použi!“ financovaného z Európskeho 
sociálneho fondu. Projekt je zameraný na čí-
tanie s porozumením a tento rok budeme pra-
covať hlavne so žiakmi. Na začiatku ich čaká 
test a potom zaujímavé učenie v blokoch ale-
bo projektové formy učenia všetky zamera-
né na prácu s textom. Učitelia počas roka vy-
tvorili množstvo materiálu – prezentácie, pra-
covné listy, interaktívne cvičenia na interak-
tívne tabule, minifilmy na dramatizáciu a dia-
lógy v  anglickom jazyku, kartičky s  obrázka-
mi a  textami, metodické návody a  pod. Mi-
nulý rok sa skončil projekt Comenius a tento 
rok sa budeme snažiť získať ho opäť. Pokraču-
jeme v projektoch Infovek, e-Twinning, Zdra-
vie v školách a Otvorená škola. Zorganizujeme 
mnoho aktivít na podporu týchto projektov, 
ako plavecký kurz, lyžiarsky kurz, exkurzie, 
karneval, školské akadémie, Deň športu, Deň 
jablka, Noc výskumníkov, Ekotopfim a  pod. 
Budeme sa snažiť, aby aj tento školský rok bol 
pre naše deti pozitívny.
     
 K. Lepiešová

Základná škola má viac žiakov, chýbajú jej však financie, najmä na klub pre prváčikov

Porozprávali sme sa s riaditeľkou základnej školy Alenou Petákovou o novinkách v tomto školskom roku, ale aj o tom, čo školu naj-
viac trápi.
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Do Lamača zavítal  
Zajko Becepáčik

Ďalšia séria divadelných predstavení 
pre deti v  Lamači sa začala v  nedeľu 

18. septembra, keď medzi deti do lamač-
ského kina zavítal Zajko Becepáčik. 

Je to taký Zajko, ktorý deťom veselo, s úsme-
vom, slovom i pesničkami vysvetľuje správne 
a bezpečné správanie sa na chodníkoch, ces-
tách, v  dopravných situáciách. Kino síce ne-
bolo zaplnené ako zvyčajne, keďže vonku bo-
lo ešte takmer letné počasie, väčšina ho te-
da využila na pobyt v  prírode. Ale tí, čo pri-
šli, sa v nedeľu predpoludním buď dozvede-
li nové informácie, alebo si zopakovali to, čo 
sa už v škole či škôlke naučili: ako treba cho-
diť po chodníku, ako po ceste, kde sa má a ako 
jazdiť na bicykli, či sa na chodníkoch možno 
hrať s  loptou... Deti pohotovo odpovedali na 
zajkove otázky, zaspievali si s ním aj pesnič-
ky (mnohí ich poznali zo školy či z domu) a na 
záver Becepáčik všetky prítomné deti odme-
nil zajkom s  bezpečnostným reflexnými prv-
kami, ako aj reflexnými nálepkami. V októbri 
nás čaká ďalšie milé predstavenie.                   kl

Ihrisko skrášlovali deti aj 
ich rodičia

Na základe schváleného zámeru o revi-
talizácii detských ihrísk v Lamači, kto-

ré prijalo MZ v septembri, by prvým revita-
lizovaným ihriskom malo byť detské ihris-
ko za Studenohorskou ulicou č. 1-5. 

Rodičia, ktorí podpísali petíciu za zmenu ih-
riska, ako aj za zbúranie múrikov na tom-
to ihrisku, dúfajú, že sa to podarí ešte tento 
rok. Prvým spoločným krokom bola výmena 
piesku na ihrisku, ktorú si rodičia s deťmi uro-
bili svojpomocne a  brigádničili malí i  veľkí.  
Pomocnú ruku podal aj MÚ BA-Lamač. Za-
kúpená bude aj drevená hojdačka pre ma-
lé deti a pár bezpečnostných podložiek na 
zem. Všetky aktivity rodičov sú financované  
z ich vlastných peňazí a finančne prispelo aj 
MC Obláčik.                   kl

Seniori vo Veľkom Mederi

Lamačskí seniori začali po dvojmesač-
ných prázdninách opäť chodiť na zá-

jazdy. Aj keď plán v septembri bol pôvod-
ne Podhájska, v deň zájazdu sa zamračilo, 
ochladilo iba na 11 stupňov, a  tak si ráno 
v  autobuse väčšina odhlasovala zmenený 
cieľ cesty – za dobre známe termálne kúpa-
lisko veľký Meder. 

Tu sa nachádzajú aj kryté priestory so štyr-
mi bazénmi, sedací bazén pre dospelých, ví-
rivý bazén s  hydromasážou, aj dva polokry-
té bazény s termálnou vodou až do 38 stup-
ňov C. Od poslednej návštevy v júni pribudla 
aj vodná veža – nový krytý bazén, ktorý ponú-
ka zábavu pre celú rodinu. Zájazd pripravil MÚ  
BA-Lamač v spolupráci s kultúrnou komisiou 
MZ. Zlé počasie, dážď a zima však nikomu ne-
pokazili náladu, práve naopak, všetci si užívali 
pohodu a relax. Mnohí si pochvaľovali aj ma-
sáže, ktoré vyskúšali. V  podvečerných hodi-
nách sa všetci vracali domov šťastní, spokojní 
a v dobrej nálade si pospevovali slovenské ľu-
dové piesne. Potvrdili sa aj slová starých mu-
drcov, že Slováci sú spevavý národ a nedajú sa 
tak ľahko odradiť neprajným počasím.
   M. Janyšková

Kultúrne hry pre malých  
i veľkých

Pre malých i  veľkých pripravilo združe-
nie cultus Slavica 17. septembra na la-

mačskom školskom dvore Lamačské kul-
túrne hry. 

Ukážky oblečenia z  dôb 2. svetovej voj-
ny, zbraní, bojovej výstroje. To všetko zauja-
lo chlapcov všetkých vekových kategórií. Pre 
tých menšíc boli aj autíčka na elektrický po-
hon, či trampolíny na skákanie. Pekné popo-
ludnie mohla spolu stráviť celá rodina.
  kl

48 rokov v živote človeka

„Po rokoch opäť spolu,“ a  takto sa 
prihovorila jedna z  organizáto-

riek stretnutia žiakov ZŠ Lamač Milka 
Hauskrechtová:

„V trezore pamäti zostali spomienky ako v kni-
he riadky a  dnes je príležitosť si ich osviežiť 
a pripomenúť. Počtom 33 sme tvorili skupin-
ku detvákov s naivným, no sebavedomím po-
hľadom na svet, do ktorého ste nám vy, učite-
lia, trpezlivo otvárali bránu, vštepujúc do hláv 
vedomosti.
Nad našou triedou dôstojne bdela a  sloven-
činu cibrila triedna Kveta Slyšková. Číslami a 
zlomkami nás trápila Kristína Tesárová-Kyse-
lová. Do tajomstiev chémie a biológie prísne 
zasväcovala Eva Drábeková-Poláková. Ruský 
jazyk neúnavne do nás vštepovala Kvetosla-
va Bačová. Výtvarný cit a kresliarsku zručnosť 
v  nás prebúdzal milovník umenia Bohuslav 
Kúdelka.
S odvahou a nádejou sme vykročili zo ZŠ do 
rôznych škôl a  zbierali semienka nových po-
znatkov a  odborností. Dnes máme rodiny 
a svoje prežité roky. Tí, ktorí žijeme, v počte 29 
(pretože štyria už opustili tento svet), ďakuje-
me našim milým učiteľom za múdrosť, trpez-
livosť, láskavosť, ale aj dobre mienené prísne 
slová a prajeme vám dostatok toho najcennej-
šieho – zdravia, lásky a šťastia.“
Kytice kvetov, slzy šťastia zo stretnutia. Takéto 
bolo zvítanie po rokoch, ktoré sú nenávratne 
preč, ale ktoré zúročujú to, čo sa v živote nás 
učiteľov a  žiakov, dnes už dôchodcov, udia-
lo. Múdrosť a hrdosť, šťastie i smútok, radosť 
z  vnúčat a  dôkazy toho, čo v  živote dosiahli. 
Spomeniem aspoň osudy niektorých z  tých-
to úspešných „mojich detí“, s ktorými som sa 
stretla.
Touto cestou ako triedna učiteľka týchto do-
spelých ľudí, chcem vrelo poďakovať organi-
zátorom krásneho stretnutia menovite: Milke 
Hauskrechtovej, Mirkovi Antálkovi, Julke Bru-
teničovej a Ľubošovi Bučákovi, ale i všetkým, 
ktorí prišli a podelili sa o spomienky, životné 
osudy od ukončenia ZŠ v roku 1963 a zároveň 
popriať pokojné dozreté roky v  zdraví, v  po-
hode so svojimi deťmi, vnúčatami a pravnúča-
tami. Som nesmierne šťastná z toho, čo doká-
zali v živote a tieto úspechy želám ich deťom 
a vnúčatám.

Kveta Slyšková,
 ich bývalá triedna učiteľka
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DEMOCOPHES je medzinárodný projekt, do 
ktorého je zapojených 16 európskych kra-
jín. V súčasnosti sa paralelne vo všetkých kra-
jinách uskutočňuje nábor matiek a  ich de-
tí. Účelom tejto štúdie je určiť úroveň kľúčo-
vých znečisťujúcich látok v ľudskom organiz-
me v  Európe, vrátane slovenskej populácie, 
ako následok znečistenia životného prostre-
dia. V SR boli do štúdie vybrané dve lokality, 
a to Bratislava a vidiek v okolí Banskej Bystrice. 
Koordinátorom štúdie je Úrad verejného zdra-
votníctva SR s podporou Ministerstva zdra-
votníctva SR a Ministerstva školstva, vedy, vý-
skumu a športu SR. Výsledky štúdie budú zve-
rejnené v roku 2012 na webovej stránke ÚVZ 
SR. Individuálne výsledky budú matkám za-
slané písomnou formou takisto na budúci rok 
po skončení a  vyhodnotení výsledkov a  sa-
motnej štúdie.

Čo je ľudský biomonitoring?

Ľudia sú každý deň vystavení mnohým prí-
rodným a umelým (človekom vytvoreným) 
chemickým látkam. Biomonitoring hodnotí, 
do akej miery sa ľudia stretávajú s chemickým  
pochádzajúcim zo životného prostredia, a to 
prostredníctvom ľudských tekutín (napr. krv 
alebo moč) alebo vlasov. Táto informácia po-
skytuje obraz o skutočnom množstve chemic-
kej látky absorbovanej ľudským organizmom. 
Vystavenie voči takýmto chemickým látkam 
neznamená nevyhnutne poškodenie organiz-

mu. Na účasť v štúdii sú pozvané matky a ich 
deti vo veku od 6 do 11 rokov (narodené v ro-
koch 2000 až 2005). Účasťou v tejto štúdii tak 
napomôžu vytvoriť predstavu o úrovni zne-
čisťujúcich látok v ľudskom organizme ako ná-
sledku znečistenia životného prostredia a roz-
víjať spôsob, akým by sa štúdie ľudského bio-
monitoringu mali v budúcnosti uberať a pou-
žiť v prospech slovenskej a európskej populá-
cie. Látky, ktoré sa budú v organizme zisťovať 
sú: kotinín, kadmium, ortuť a ftaláty. 

Prečo práve tieto chemické látky? 

Tieto chemické látky boli vybrané preto, že je 
dôležité vedieť, ako veľmi sme týmto chemic-
kým látkam vystavení v našom každodennom 
živote. Sú to látky, ktoré sa bežne nachádza-
jú práve vo vnútornom prostredí, kde strávi-
me väčšinu svojho denného času. 
Kotinín je látka, ktorá vzniká v  ľudskom or-
ganizme z  nikotínu, ten sa do ľudského tela 
dostáva aktívnym alebo pasívnym fajčením. 
Úrovne hladiny kotinínu v moči sú ukazovate-
ľom toho, ako veľmi bol niekto pod vplyvom 
cigaretového dymu. V  malom množstve sa 
nachádza v zelenine, ako sú kapusta a zemia-
ky, rovnako ako v čaji a káve. Tieto množstvá 
sú však v porovnaní s fajčením, zanedbateľné. 
Ortuť je prírodný kov používaný v malých 
množstvách v zubných výplniach, energetic-
ky úsporných žiarivkách a v minulosti aj v tep-
lomeroch na domáce použitie. Ortuť je záro-

veň znečisťujúca látka, zistená v morských ži-
vočíchoch, preto výrazne vyšší príjem ortuti je 
spojený s častou konzumáciou rýb a ich pro-
duktov s vysokým obsahom ortuti.
Kadmium je tiež prirodzene sa vyskytujú-
ci kov, používa sa v batériách a v určitých far-
bách a náteroch. Kadmium možno nájsť ako 
kontaminant v niektorých mäkkýšoch a v ci-
garetovom dyme. 
Ftaláty sú skupinou látok často používaných 
pri výrobe plastov. Deti sú najviac ohrozenou 
skupinou, keďže ich správanie v  ranom veku 
„z rúk do úst“ môže do značnej miery ovplyv-
niť mieru pôsobenia látok. 
Tieto látky negatívnym spôsobom ovplyvňu-
jú naše zdravie. Následkom ich dlhodobého 
pôsobenia môže dôjsť k poruchám centrálnej 
nervovej sústavy, obličiek, žalúdka, poruchám 
imunitného systému, kardiovaskulárneho sys-
tému, vplyvu na hustotu kostí, ochoreniu dý-
chacích ciest, hormonálnym poruchám spoje-
ným s predčasným nástupom puberty, poru-
chám tvorby spermií, predčasným pôrodom, 
spojeniu s rizikovými faktormi rakoviny a pod. 
Jedným z hlavných cieľov ÚVZ SR, odboru hy-
gieny životného prostredia je študovať ako 
znečisťujúce látky ovplyvňujú ľudské zdravie. 
To znamená, že ÚVZ SR sa v tejto štúdii zúčast-
ňuje na meraní úrovní kadmia, ortuti, ftalátov 
a kotinínu v organizme všeobecnej populácie.

Milada Eštóková

Biomonitoring skúma, akým nečistotám sú vystavené naše deti 

Základná škola Lamač sa zapojila do medzinárodného projektu DeMOcOPHeS (2010 – 2012) financovaného z programu eÚ – LiFe+ 
pod názvom Politika a správa vecí verejných  a s finančnou podporou Úradu verejného zdravotníctva SR (ÚvZ SR), ktorý je založe-

ný na ľudskom biomonitoringu. 

Cestovné zdraželo, liniek je však menej

Napriek zvýšeniu príspevku z mestského rozpočtu o 500-tisíc eur pre Dopravný podnik Bratislavy (DPB), sú tieto financie nedosta-
čujúce, a tak od 1. augusta sa zvýšili ceny cestovného v Bratislave.

V  súlade s  platným Cenovým výmerom  
č. 1/2011 vydaným hlavným mestom Sloven-
skej republiky Bratislava podľa § 20 zákona č. 
18/1996 Z. z. o cenách v znení neskorších pred-
pisov, sa od 1. 8. 2011 určujú nové ceny ces-
tovných lístkov mestskej hromadnej dopravy 
v Bratislave.
Cena základného 15-minútového neprestup-
ného cestovného lístka na jednu cestu sa zvýši-
la na 0,70 € a 60-minútový má hodnotu 0,90 €. 
Zľavnené cestovné lístky podľa nového ce-
nového výmeru stoja: 15-minútový 0,35 € 
a 60-minútový 0,45 €. Cena SMS lístka s časo-
vou platnosťou 70 minút je v hodnote 1 €. Cena 
prepravy nočným spojom s časovou platnos-
ťou 90 minút je 1,60 €.
DPB však zároveň pristúpil k  zjednodušeniu 
systému cestovania MHD pri využívaní pred-
platných cestovných lístkov, a to rušením ta-
rifných pásiem. Prvé tarifné pásmo dnes vyu-
žíva asi 51,6 % cestujúcej verejnosti, druhé len 
1,22 % cestujúcich. Najmenej pocíti zdražova-
nie početná skupina cestujúcich, ktorá využíva 

celosieťové električenky – v priemere 47,18 %. 
Pre tých zdražie predplatný cestovný lístok len 
o 4,6 % a majitelia Bratislavskej mestskej  karty 
ho majú dokonca o 6 % lacnejší..
Zároveň DPB rozšíril aj počet zastávok na zna-
menie s cieľom zabezpečiť zrýchlenie a  zefek-
tívnenie prevádzky MHD. Ide o tie zastávky, 
ktoré využíva minimálny počet cestujúcich, ide 
aj úsporu spotreby pohonných hmôt, ktorá je 
najvyššia pri rozbehu vozidla. Zároveň to má 
vplyv na menšie znečistenie životného prostre-
dia, ale aj nižšie opotrebenie vozidla. DPB, a.s. 
tiež očakáva, že toto opatrenie povedie k zlep-

šeniu dodržiavania cestovných poriadkov, keď-
že zastávkami na znamenie sa podarí kompen-
zovať prípadné meškanie vozidiel v  nepriazni-
vej dopravnej situácii. Pokiaľ ide o cestujúcich, 
pri nástupe vodičovi nemusia dávať žiadne zna-
menie, ale musia stáť tak, aby ich na zastávke 
videl. Pri vystupovaní musia dať vodičovi zna-
menie stlačením tlačidla STOP. Vodič je povinný 
na zastávke na znamenie zastať, ak sa tam na-
chádza cestujúci bez ohľadu na to, na akú linku 
chce nastúpiť. Takto sa zmenilo aj niekoľko za-
stávok v Lamači už od začiatku augusta.

kl
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Uznesenie č. 115/2011/vi k  situačnej správe mest-
skej polície za mesiace jún, júl 2011. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie predloženú situačnú správu mest-
skej polície za mesiace jún, júl 2011 s pripomienkami.
Uznesenie č. 116/2011/vi k  návrhu na zmenu orga-
nizačnej štruktúry Miestneho úradu MČ Bratislava-
-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje zmenu počtu 
funkčných miest organizačnej struktury, a  to z doteraj-
šieho počtu 36 na 33 osôb k  30. 9. 2011 v  členení: A).  
1 manažér – prednosta MÚ, B). 1 manažér – vedúci 
OVSO, C). 1 THP pracovník – vedúci pracovnej čaty s pri-
pomienkami.
Uznesenie č. 117/2011/vi k  informatívnej správe 
o  stave súdneho konania so Športovým klubom 
stolného tenisu Sporiteľňa Bratislava. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie predloženú informatívnu 
správu o stave súdneho konania so Športovým klubom 
stolného tenisu Sporiteľňa Bratislava s pripomienkami a  
B. žiada na nasledujúce MZ predložiť celú genézu pro-
blematiky od vzniku Športovej haly bez pripomienok.
Uznesenie č. 118/2011/vi k informatívnej správe vo 
veci výstavby Polyfunkčného domu Lamač-Podháj. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informatívnu 
správu vo veci výstavby Polyfunkčného domu Lamač-
-Podháj s  pripomienkami a B. žiada na nasledujúce 
zasadnutie MZ predložiť genézu Polyfunkčného domu 
Lamač-Podháj od jeho zámeru bez pripomienok.
Uznesenie č. 119/2011/vi k  vZN MČ Bratislava-La-
mač č. 4/2011, ktorým sa mení VZN MČ Bratislava-La-
mač č. 5/2008, ktorým sa určuje výška príspevku na čias-
točnú úhradu nákladov v materských školách, školských 
kluboch detí a zariadeniach školského stravovania, ktoré 
sú v  zriaďovateľskej pôsobnosti MČ Bratislava-Lamač 
neprijalo.
Uznesenie č. 120/2011/vi k  správe o  výsledkoch 
a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ za 
školský rok 2010/2011. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-vzdelá-
vacej činnosti ZŠ za školský rok 2010/2011 bez pripom-
ienok.
Uznesenie č. 121/2011/vi k  správe o  výsledkoch 
a  podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti MŠ 
za školský rok 2010/2011. MZ MČ BA-Lamač A. schva-
ľuje správu o  výsledkoch a  podmienkach výchovno-
-vzdelávacej činnosti MŠ za školský rok 2010/2011 bez 
pripomienok.
Uznesenie č. 122/2011/vi ku Koncepcii rozvoja školy 
na roky 2011 – 2014. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
Koncepciu rozvoja školy na roky 2011 – 2014 bez pripo-
mienok.
Uznesenie č. 123/2011/vi ku kontrole vedenia evi-
dencie a vymáhania pohľadávok. MZ MČ BA-Lamač A. 
berie na vedomie kontrolu vedenia evidencie a vymá-
hania pohľadávok s pripomienkami.
Uznesenie č. 124/2011/vi k dopravnej situácii v  MČ 
Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. žiada primá-
tora hl. mesta SR obnoviť premávku linky č. 38 v zmysle 
návrhu predsedu komisie financií PAD zaslanom dňa 19. 
8. 2011 a listu z MÚ zo dňa 24. 8. 2011, B. žiada primá-
tora hl .mesta SR dodržiavať garanciu nízkopodlažnosti 
na linkách 23, 30 tak, ako to bolo pred zrušením 3. DTPA 
Vozovne Krasňany a  zvýšiť garanciu nízkopodlažnosti 
na linke č. 63, c. žiada ministra dopravy, aby úsek diaľ- 
nice Lamač – Záhorská Bystrica po križovatke D4 Stu-
pava – Juh nebol spoplatnený pre osobnú dopravu,  
D. navrhuje riešiť kritickú dopravnú situáciu do rozší-
renia Lamačskej cesty v úseku výjazd z diaľnice po ŽST 
Lamač zrušením možnosti odbočenia do Dúbravky 
v smere z mesta a e. pozýva primátora hl. mesta Mila-
na Ftáčnika na rokovanie mimoriadneho MZ k uvedenej 
problematike a k ďalším aktuálnym problémom MČ Bra-
tislava-Lamač bez pripomienok.
Uznesenie č. 125/2011/vi k  Zbernému dvoru. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informáciu o zber-
nom dvore a B. ukladá MÚ, aby pokračoval v projekte  

zberného dvora s pripomienkami.
Uznesenie č. 126/2011/vi ku kontrole financovania 
rekonštrukcie MŠ Malokarpatské námestie 6. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie správu o  kontro-
le financovania rekonštrukcie MŠ Malokarpatské nám  
č. 6 s pripomienkami a B. ukladá prednostovi zabezpe-
čiť kontrolu rozsahu prác v zrekonštruovanej budove MŠ 
na Malokarpatskom námestí č. 6 bez pripomienok.
Uznesenie č. 127/2011/vi ku kontrole financovania 
rekonštrukcie MŠ Heyrovského ul. 4. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie kontrolu financovania rekon-
štrukcie MŠ Heyrovského ul. 4 s pripomienkami. 
Uznesenie č. 128/2011/vi ku kontrole čerpania re-
prezentačného fondu starostu. MZ MČ BA-Lamač A. 
berie na vedomie kontrolu čerpania reprezentačného 
fondu starostu bez pripomienok.
Uznesenie č. 129/2011/vi k  monitorovacej správe 
o  čerpaní rozpočtu za i. polrok 2011. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie monitorovaciu správu 
o  čerpaní rozpočtu za I. polrok 2011 s  pripomienkami,  
B. zásadne nesúhlasí s  návrhom zákona o  rozpočto-
vom určení výnosu niektorých daní územnej samosprá-
ve s negatívnym dopadom na rozpočet územnej samo-
správy v  roku 2012 – 248 mil. eur, 2013 – 258 mil. eur, 
2014 – 351 mil. eur bez pripomienok.
Uznesenie č. 130/2011/vi k  vZN MČ Bratislava-La-
mač č. 3/2011 zo dňa 22. 9. 2011, ktorým sa mení 
a  dopĺňa vZN MČ Bratislava-Lamač č. 3/2009 o  do-
držiavaní čistoty a poriadku na území Mestskej čas-
ti Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
VZN MČ Bratislava-Lamač č. 3/2011 zo dňa 22. 9. 2011, 
ktorým sa mení a  dopĺňa VZN MČ Bratislava- Lamač  
č. 3/2009 o  dodržiavaní čistoty a  poriadku na území 
Mestskej časti Bratislava-Lamač bez pripomienok.
Uznesenie č. 131/2011/vi k  prioritám volebného 
programu na roky 2011 – 2014. MZ MČ BA-Lamač A. 
schvaľuje priority volebného programu na roky 2011 – 
2014 s pripomienkami a B. ukladá predkladať polročne 
MZ plnenie priorít volebného programu na roky 2011 – 
2014 bez pripomienok.
Uznesenie č. 132/2011/vi k  návrhu Dodatku č. 2 
k  Odmeňovaciemu poriadku zástupcu starostu, 
poslancov a  občanov – odborníkov pôsobiacich 
v  komisiách MZ. MZ MČ BA-Lamač podľa § 11 ods. 
4 písm. k) zákona č. 369/1990 Zb. o  obecnom zriadení 
v znení neskorších predpisov, § 15 ods. 2 písm. n) záko-
na č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste Slovenskej repub-
liky Bratislava v znení neskorších predpisov a  v  súlade 
s  článkom 18 ods. 4 písm. n) Štatútu hlavného mesta 
SR Bratislava A. schvaľuje Dodatok č. 2 Odmeňovaci-
eho poriadku upravujúceho odmeňovanie zástupcu 
starostu, poslancov miestneho zastupiteľstva a  obča-
nov – odborníkov pôsobiacich v  odborných komisiách 
miestneho zastupiteľstva (schválený uznesením MZ  
č. 20/2007/V a doplnený uznesením č. 18/2008/V zo dňa 
17. 3. 2008) v znení Dodatku č. 1 (schválený uznesením 
MZ č. 50/2011/VI zo dňa 5. 5. 2011) s pripomienkami – za 
výkon funkcie poslanca patrí základná mesačná odmena 
vo výške 9 % zo základného platu starostu. 
Uznesenie č. 133/2011/vi k  návrhu na poskytnutie 
účelových finančných dotácií oprávneným subjek-
tom v zmysle vZN č. 1/2005, vZN č. 2/2007 a vZN č. 
3/2008 na rok 2011. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje pri-
delenie účelových finančných dotácií oprávneným sub-
jektom v zmysle VZN č. 1/2005, VZN č. 2/2007 a VZN č. 
3/2008 na rok 2011 - s pripomienkami v týchto sumách: 
TJ Spoje Bratislava – bedmintonový oddiel Lamač – 700 
EUR, Bratislavský spolok nepočujúcich 1930 – 100 EUR, 
Športový klub ARGO – 2 000 EUR, Domov seniorov La-
mač – 500 EUR, MC Obláčik – 900 EUR, Klub Venuša pri 
Lige proti rakovine – 100 EUR, Zväz vyslúžilých vojakov 
gen. M. R. Štefánika v Lamači – 2 000 EUR, Slovenský zväz 
protifašistických bojovníkov v Lamači – 70 EUR, ŠK Goju 
Kai Karate Bratislava – 1 000 EUR, OZ Nádej pre Rozsutec 
– 500 EUR, Cultus Slavica – 1 500 EUR, Odysea – 0 EUR, 

MO JDS Lamač – 800 EUR, Občianske združenie Dúha,  
T. O. Carrigo – 400 EUR.
Uznesenie č. 134/2011/vi k  návrhu akcií organizo-
vaných komisiami: kultúry, sociálnych vecí, školstva 
a športu za mesiace september – december 2011. MZ 
MČ BA-Lamač A. schvaľuje akcie organizované komi- 
siami: kultúry, sociálnych vecí, školstva a športu za me- 
siace september – december 2011 bez pripomienok.
Uznesenie č. 135/2011/vi k správe o plnení uznesení 
Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač plat-
ných k 14. 9. 2011. MZ MČ BA-Lamač A. berie na ve-
domie splnené uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ 
Bratislava-Lamač čísla: 100/2010/V, 98/2011/VI, B. berie 
na vedomie priebežne plnené uznesenia Miestneho 
zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač čísla: 28/2008/V, 
83/2008/V, 145/2009/V, 191/2009/V, 100/2010/V, 
123/2010/V, 129/2010/V – v  bode B, 144/2010/V – 
v bode B, 147/2010/V, 13/2011/VI, 48/2011/VI, 77/2011/
VI, 78/2011/VI, 81/2011/VI, 95/2011/VI, c. predlžu-
je platnosť uznesenia č. 65/2011/VI do 31. 1. 2012 a  
D. ukladá prednostke zabezpečiť bezodkladne opravu 
chodníkov na Malokarpatskom námestí z  prostriedkov 
ušetrených zo súťaží pri zabezpečení tovarov a  služieb 
bez pripomienok.
Uznesenie č. 136/2011/vi k novým stanovám FK La-
mač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie zmeny vo 
Futbalovom klube Lamač a B. schvaľuje za členov revíz-
nej komisie Mgr. Máriu Imrichovú a Ing. Mgr. Radoslava 
Olekšáka bez pripomienok.
Uznesenie č. 137/2011/vi k  revitalizácii detských 
ihrísk na uliciach Heyrovského, Bakošova, starý 
Lamač (Rozálka), školský dvor ZŠ – fitnes zóna, 
Studenohorská (parčík pri ZŠ). MZ MČ BA-Lamač  
A. schvaľuje zámer revitalizácie detských ihrísk na Hey-
rovského ulici, Bakošovej ulici, fitnes zóny v  školskom 
dvore a v starom Lamači s pripomienkami.
Uznesenie č. 138/2011/vi k  prenájmu plochy na 
umiestnenie reklamného panelu – M. vavro. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje prenájom časti plochy za úče-
lom umiestnenie 2 ks reklamných panelov o  rozmere 
1,4 x 0,9 m na pešej lávke pre chodcov ponad železničnú 
trať v MČ Bratislava-Lamač, v sume 164 EUR/rok s účin-
nosťou od 1. 7. 2011, a to ako prípad hodný osobitného 
zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138/1991 Zb.  
o majetku obcí v znení neskorších právnych predpisov a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov do 31. 12. 2012 
a to Športovému klubu Tenis centrum Dúbravka (Mgr. 
Michal Vavro) bez pripomienok.
Uznesenie č. 139/2011/vi k  predĺženiu nájomnej 
zmluvy – J. viskup. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
zmenu nájomnej zmluvy so spoločnosťou Autosluž-
ba – Viskup s. r. o. a to tak, že doba nájmu sa predlžuje 
do 31. 12. 2011, B. schvaľuje zmenu nájomnej zmluvy 
a to tak, že predmet nájmu sa zväčšuje na plochu 2,60 m  
x 1,30 m a c. určuje výšku nájomného 220 EUR/rok bez 
pripomienok.
Uznesenie č. 140/2011/vi k súhlasu s uložením inži-
nierskych sietí a práva priechodu, resp. uzatvorenie 
nájomnej zmluvy alebo zmluvy o vecnom bremene – 
ľ. Molnár, i. Molnárová. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
predloženú žiadosť Ľudovíta Molnára s  manželkou vo 
veci uzatvorenia nájomnej zmluvy na účel zriadenia prá-
va priechodu a uloženia inžinierskych sieti na parcele č. 
3414/3, K.Ú. Lamač za podmienok ustanovených vo VZN 
č. 4/2004 na dobu neurčitú, a to ako prípad osobitného 
zreteľa podľa § 9a ods.9a písm. c) zákona č.138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskorších predpisov a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov bez pripomienok.
Uznesenie č. 141/2011/vi k súhlasu s uložením inži-
nierskych sietí a práva priechodu, resp. uzatvorenie 
nájomnej zmluvy alebo zmluvy o  vecnom bremene 
– P. Sány, B. Sányová. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
predloženú žiadosť Petra Sányho s  manželkou vo veci 
uzatvorenia nájomnej zmluvy na účel zriadenia práva 

Uznesenia z rokovania MZ BA-Lamač z 22. septembra 2011
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Jubilanti: október 2011
8 Ján Chudík 92
8 Amália Kralovičová 89
8 Rudolf Valent 88
8 Ladislav Matej 88
8 Alžbeta Černá 85
8 Jozef Brunclík 85
8 Mária Bezáková 85
8 Ignác Kralovič 84
8 Alžbeta Kralovičová 84
8 František Májik 84
8 Blažej Boskovič 82
8 Ľudmila Pašlinská 82
8 Vladimír Stolárik 81
8 Anna Čahojová 80
8 Agneša Martvoňová 80
8 Oskar Havlík 79
8 Terézia Ledníková 76
8 Mária Luknárová 76
8 Alžbeta Hluchová 75
8 Viola Schronková 75
8 Matilda Krajačičová 75
8 Milan Jergel 75

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neaktu-
álnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V auguste a septembri  
sa v Lamači narodili:
 
1. 8.  Zuzana Kovárová
31. 8.  Tamara Korenová
5. 9.  Michal Domanský

Mesačník o živote v Lamači, 13. ročník 7

La CAFÉ – splnený  
detský sen

Možno to vnímať dvojako. Každá cukráreň 
je pre každé dieťa splnený sen. Tobôž, ak 

o tom, že cukráreň raz budete mať, snívate od 
detstva tak ako RICHARD MITTELMAN. Z vý-
chodného Slovenska sa presťahoval do Brati-
slavy.

,,Veľké mesto je zaujímavé, ale ťahalo ma k niečo-
mu útulnejšiemu. Nikdy som nechcel byť v cen-
tre, možno pracovať niekde na sídlisku. Tak, aby 
mi to pripomínalo mestečko, odkiaľ pochádzam. 
Naskytla sa možnosť prevádzkovať reštauráciu a 
cukráreň v Lamači,“ povedal nám Richard Mit-
telman. ,,Viedla ma k tomu detská túžba, vždy 
som vedel, že aj takéto niečo chcem robiť a v sú-
časnosti ešte viac, pretože mojej RM Agentúre sa 
počas krízy darí menej. O to vítanejšia mi je mož-
nosť byť naďalej v kontakte s ľuďmi. Od svojich 
ôsmich rokov som chcel byť čašník s tým, že keď 
budem veľký – chcem mať reštauráciu. Na splne-
nie želania som čakal tridsať rokov.“
Cukráreň s  kaviarňou na Malokarpatskom ná-
mestí má pre hostí veľmi dobré miesto. Oproti 
sú preliezačky, hojdačky pre deti, zeleň a  lavič-
ky. Z veľkých okien cukrárne na hrajúce sa deti 
veľmi dobre vidieť, navyše je drobizg chránený 
pred autami. Susedná škola je tiež ,,zdroj“ nad-
šených zákazníkov. V  celom Lamači nie je iné 
miesto vhodné pre deti. Vedľa sú vinárne, pivár-
ne, reštaurácie a tam deti nemôžu.
,,Do La CAFÉ sú otvorené dvere pre všetky ve-
kové kategórie. Už poznáme našich hostí, a pre-
to vieme, aká ponuka je pre nich zaujímavá. 
Pravdaže, usilujeme sa prichádzať aj s  novými 
chuťami, veď potreby ľudí sa aj menia a mi chce-
me stále vychádzať v  ústrety ich želaniam. Bý-
va mi smutno z  toho, že ľudia vchádzajú a  ne-
odzdravia, nereagujú na náš pozdrav, mamič-
ky často vchádzajú natoľko zaujaté svojimi po-
tomkami, že im v tom nejdú vzorom. Všímam si, 
že najmä deťom nepríde na um povedať – pro-
sím alebo ďakujem. Pritom návšteva cukrárne je, 
podľa mňa, výborná príležitosť nenásilne učiť 
deti pre život také dôležité veci ako je sociálna 
komunikácia,“ dodal R. Mittelman.
V letných mesiacoch sa cukráreň a kaviareň roz-
šírila o  možnosť sedieť pod holým nebom. Po-
čas horúčav, ktoré nám toto leto predvádzalo, 
bolo veľmi príjemné sedieť na voľnom vzduchu 

priechodu a  uloženia inžinierskych sieti na parcele 
č. 3414/3, K.Ú. Lamač za podmienok ustanovených 
vo VZN č. 4/2004 na dobu neurčitú, a  to ako prípad 
osobitného zreteľa podľa § 9a ods.9a písm. c) záko-
na č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
bez pripomienok.
Uznesenie č. 142/2011/vi k zmene nájomnej zmlu-
vy č. 2/2000 zo dňa 9. 3. 2000 v platnom znení – SA-
BeNA Sport s. r. o. . MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
zmenu nájomnej zmluvy č. 2/2000 zo dňa 9. 3. 2000 
za účelom plnenia zmluvných záväzkov spoločnosťou 
SABENA Sport. s. r. o. vo forme nebytových priestorov 
bez pripomienok, B. ukladá predložiť návrh zmluvy na 
nasledujúce MZ po dohode so spoločnosťou Sabena 
Sport s. r. o. za účelom využitia podľa zverejnených 
a iných návrhov od poslancov bez pripomienok.
Uznesenie č. 143/2011/vi k odpusteniu nájmu – Ja-
roslav ivančík. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje zľavu 
z nájomného za priestor vinárne „u Jara“ v Dome služieb 
Lamač za rok 2010, a to vo výške 80 %, pričom platba za 
energie a služby musí byť uhradená  bez pripomienok.
Uznesenie č. 144/2011/vi k  odpusteniu dlhu na 
nájomnom – Andrea Prinkeová. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje odpustenie nedoplatku na nájomnom 
za rok 2011 vo výške 112,40 €, pričom ako vyrovnanie 
zostalo zhodnotenie stánku č. 1 na Malokarpatskom 
námestí č. 3, t. j. mreže na oknách v hodnote 400 € 
a  vytapetovanie priestoru v  hodnote 100 € bez pri-
pomienok.
Uznesenie č. 145/2011/vi ku kúpe časti pozemku 
parc. č. 610/30, evidovaného na Lv 1 ako parcela 
registra „c“, k. ú. Lamač – ing. i. Baltazarovičová 
MZ MČ BA-Lamač neprijalo.
Uznesenie č. 146/2011/vi k oprave strechy na ob-
jekte „Kotolňa K 24“ na parc. č. 437, k. ú. Lamač. 
MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje opravu strechy na 
objekte „Kotolňa K 24“, parc. č. 437, k. ú. Lamač nad 
trafostanicou bez pripomienok.
Uznesenie č. 148/2011/vi k  informatívnej správe 
o  činnosti opatrovateľskej služby za ii. štvrťrok 
2011. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie infor-
matívnu správu o činnosti opatrovateľskej služby za  
II. štvrťrok 2011 bez pripomienok.
Uznesenie č. 149/2011/vi k  informatívnej správe 
o  vybrežení potoka v  k. ú. Lamač na ul. Na bari-
ne, vyhlásení iii. stupňa povodňovej aktivity 
a následnom odstránení prekážok v toku potoka, 
ktorý je hranicou medzi MČ Lamač a MČ Záhorská 
Bystrica. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie in-
formatívnu správu o vybrežení potoka v k. ú. Lamač 
na ul. Na barine, vyhlásení III. stupňa povodňovej akti-
vity a následnom odstránení prekážok v toku potoka, 
ktorý je hranicou medzi MČ Lamač a  MČ Záhorská 
Bystrica bez pripomienok.
Uznesenie č. 150/2011/vi k  informatívnej správe 
o Rozálskych hodoch 2011 v Lamači. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie informatívnu správu o Ro-
zálskych hodoch 2011 v Lamači s pripomienkami. 
Uznesenie č. 151/2011/vi k  informatívnej správe 
o  možnosti vypovedania zmluvy (WYNN s. r. o.). 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informatívnu 
správu o možnosti vypovedania zmluvy so spoločno-
sťou WYNN s. r. o. s pripomienkami.
Uznesenie č. 152/2011/vi k  informatívnej správe 
o  projektoch („Behind the bridge“, integrované 
stratégie rozvoja mestských častí). MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie informatívnu správu 
o projekte „Behind the bridge“, B. berie na vedomie 
informatívnu správu k  pripravovanej výzve v  rámci 
operačného programu Bratislavský kraj na Integro-
vané stratégie rozvoja mestských oblastí bez pripo-
mienok.
Uznesenie č. 153/2011/vi k  výstupom z  komisií. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informáciu 
o výstupoch z komisií s pripomienkami.

a maškrtiť zmrzlinu či vypiť si chutné espresso. 
Deti pred pohárikmi so zmrzlinou dávali pred-
nosť oblátke a vychutnávali si, že kopček treba 
rýchlo a pozorne oblizovať, aby drahocenné 
kvapky netiekli po prstoch. V La CAFÉ je prí-
jemné len tak vysedávať, pozerať sa na hmý-
renie ľudí, veď na námestí sa stále niečo deje.
,,Keď som prišiel do Lamača,“ pokračoval Ri-
chard Mittelman, ,,najdôležitejšie a  veľmi 
ťažké bolo získať si dôveru. Lamačania veľmi 
neradi vpúšťajú medzi seba prišelcov. Ale po-
darilo sa. Dnes tu už mám priateľov, milých ľu-
dí, s ktorými sa rád stretávam. V Lamači si ľu-
dia potrpia na to, aby k nim čašníčky boli prí-
vetivé. Vyberám dievčatá, ktoré sa vedia pek-
ne správať k hosťom, nemajú problém byť aj 
vtipné. Musí ich baviť práca, rátať s  tým, že 
niekedy príde hosť, ktorý je pre niečo mrzu-
tý, nahnevaný, možno aj smutný a ony to mu-
sia ustáť, pomôcť ľuďom mať vďaka nám kraj-
ší deň.“
Obľúbené La CAFÉ bude – želáme to Mittel-
manovcom – azda onedlho načisto lamačské. 
Radi by sa v príjemnom Lamači usadili ako ro-
dina natrvalo.

Anica Seewaldová

pokrač. zo str. 6



Lamačan mesačník samosprávy Mestskej časti Bratislava-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava 47, tel.: 64 78 00 65, Redakčná rada: Mgr. Katarína Lepiešová (predsedníčka), Ing. Gabriela  
Bizoňová, Mária Šimončičová, Mgr. Zdenka Šujanová, zodpovedná redaktorka: Mgr. Katarína Lepiešová, jazyková redaktorka: Mgr. Klára Grosmannová, 
plošnú inzerciu preberá: e-mail: damea@damea.sk, tel.: 0903 401 762, riadkovú inzerciu preberá: Mária Šimončičová, tajomníčka časopisu Lamačan, 
grafika: ALDO, www.aldodesign.sk, tlač: Tlačiareň DAMEA Media, Galvaniho 16, 821 04 Bratislava, e-mail: damea@damea.sk, náklad: 4 000 ks, do tlače  
zadané: 3. 10. 2011, uzávierky č. 11/2011: redakčná 20. 10. a inzertná 25. 10., registračné č. EV 3654/09. Redakcia si vyhradzuje právo na neuverejnenie dodaných  
príspevkov, resp. ich skrátenie, opravu jazykových, gramatických a štylistických chýb. Nevyžiadané rukopisy a fotografie nevraciame. NePReDAJNÉ 

Pozvánky na október a november

6. 10. o 16. h: Psia šou
11. 10.: Poznávací zájazd seniorov – Nitra
12. 10. o 16. h: vítanie malých Lamačanov 
– v kine Lamač
16. 10. o 11. h: Divadielko pre deti – Zveda-
vý Sloník – v kine Lamač
21. 10. o 16. h: Úcta k starším – v kine 
Lamač
5. 11. o 16. h: 720. výročie prvej zmienky o 
Lamači – v kine Lamač
6. 11. o 16. h: slávnostný koncert v kostole 
sv. Margity

(zmena programu vyhradená)

Miestna organizácia JDS Lamač 

Program na október 2011
 
5. 10., 14.  – 16.  hod.: Liečivé byliny, prednáška 
12. 10., 14. – 16. hod.: História chorvátov 
v Lamači
19. 10., 14. – 16. hod.: História Kréty
19. 10.: Zájazd do Brna na medzinárodnú vý-
stavu zdravotných pomôcok a  techniky, bliž-
šia informácia je uverejnená v klube
26. 10., 15. – 17. hod.: Stretnutie členov MO 
JDS Lamač v malej zasadačke kina Lamač
- MO JDS zakladá fotografický krúžok, záu-
jemcovia sa môžu prihlásiť v klube vždy v stre-
du, medzi 14. – 16. hod.
V radoch MO JDS radi privítame ďalších čle-
nov, kto má záujem, môže sa prihlásiť v klube 
vždy v stredu, medzi 14. – 16. hod.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač
Miestny úrad Bratislava Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
tel.: 64 78 00 65 
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  nestránkový deň
Streda  7.30 – 12. 00 13.00 – 16.30
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Piatok: 8.00 – 11.00

Knižnica pozýva
tel.: 02/64 78 97 37
e-mail: kniznicalamac@centrum.sk
Zodpovedná pracovníčka: Milada Janžová
výpožičné hodiny
Pondelok  13.00 – 19.00
Utorok  13.00 – 16.00
Streda 13.00 – 19.00
Štvrtok  13.00 – 16.00
Piatok  zatvorené

Program kina na  október 2011

1. 10.  NicKYHO RODiNA – Dokument 
zachytáva odvážny čin pána Win-
tona a prináša príbehy novoobja-
vených zachránených detí. SR/ČR, 
slov. dab., 96 min., 18. h, 2,50 €

2. 10. KRÁľOvA ReČ – Film zachytáva 
budúceho kráľa Juraja VI. (Colin 
Firth), ako bojuje so zajakávaním. 
18. h, 2,50 €

9. 10. v  PeRiNe – Magický svet dob-
rých aj zlých snov, ktorý sa ukrý-
va v našich perinách. Hrajú: Lucie 
Bílá, Dara Rolins. ČR, muzikál, 103 
min.,18. h, 2,50 €

15. a 16. 10. MUŽi v  NÁDeJi – Milujúci otec 
a priateľský svokor Rudolf ponúk-
ne zaťovi niekoľko rád, ako vniesť 
do monotónneho manželstva  
potrebné vzrušnie. Hrajú: Jiří 
Macháček, Bolek Polívka, Simona 
Stašová, ČR, 115 min., 18. h, 2,50 €

16. 10. ŠMOLKOviA – Sú malí, modrí, 
roztomilí a  nešťastnou náhodou 
sa ocitnú priamo uprostred New 
Yorku s  Gargamelom v  pätách. 
USA, dabing, 15,30 h, 2,50 €

22. 10. MRcHA UČiteľKA – V novej ko-
médii hrá Cameron Diaz učiteľku, 
ktorej by rodič svoje dieťa iba ne-
rád zveril. 18. h, 2,50 €

23. 10. KŠeFt ZA vŠetKY PRAcHY – 
Ako zarobiť prachy a nemať pria-
teľov?! Hrajú: Colin Farell, Keira 
Knightley. USA, krimi, 18. h, 2,50 € 

29. 10. BLÁZNivÁ HLÚPA LÁSKA – Šty- 
ridsiatnik Cal Weaver (Steve Carell) 
žije vysnívaný život, ale keď sa do-
zvie, že ho Emily (Julianne Moore) 
podvádza, jeho perfektný život 
sa zosype. USA, tit., komédia, 118 
min., 18. h, 2,50 €

30. 10. DOM – Dom je intímna dráma 
vzťahu otca dcéry. SR/ČR, 100 
min., 18. h, 2,50 €

Riadková inzercia

●  Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkendy: 0905 429 097, 0911 429 097

●  Dám do prenájmu garážové státie na Hey-
rovského 9. Cena: dohodou. 

 Kontakt: 0902 405 473 

●   Inštalatér – aj malé opravy: 0904 572 977

Program MC Obláčik na október

Streda 12. 10. o 10. h: tvorivé dielne s Kat-
kou, téma: Vyrobme si šarkana. Prihlásenie sa 
na: www.oblacik.sk alebo 0910 603 277

Streda 19. 10. o  10. h: Podporná skupina 
dojčenia, téma: odstavovanie dieťatka.

Prihlásenie sa na: 0949 429 752 – vedie laktač-
ná poradkyňa Lujza Servanská.

Streda 26. 10. o 10. h: Magnetická terapia. 
Ako vplýva magnetické pole na živé organiz-
my, čo spôsobuje oslabené magnetické pole, 
ako nosiť magnetické šperky a ako nám môžu 
pomôcť, prečo piť zmagnetizovanú vodu. 
Prihlásenie sa na: andrea.duratna@gmail.com, 
alebo 0944 124 198

PRiHLASOvANie SA NA KURZY:

HeRňA S PRvKAMi MONteSSORi – prihlá-
senie sa na: elena.cerna@yahoo.com

FUNNY eNgLiSH – ANgLiČtiNA PRe Deti 
S KAtKOU – štvrtky 10:30 – 11:30 prihlásenie 
sa na: www.oblacik.sk

cviČMe v  RYtMe – prihlásenie sa na: 0904 
351 440, vallery@bananatel.sk

Podrobné informácie o prihlásení sa nájdete na: 
www.oblacik.sk

Dúha – Tábornícky oddiel Carrigo 

vás pozýva na svoje akcie 

5. 10. Schôdzka
16.30 - 18.00 hod. - klubovňa, 18.00 -19.00 
hod. netradičné športy, telocvičňa

12. 10. Schôdzka
16.30 - 18.00 hod. - klubovňa, 18.00 -19.00 
hod. netradičné športy, telocvičňa

15. 10. výlet do prírody (Kruté doby)
Zraz o 8.30 hod. pred školou v Lamači.  Jed-
nodenný výlet do prírody – okolie Lamača. 
Program: drobné hry a  súťaže v  lese, netra-
dičný šport, tábornícke a turistické zručnosti, 
celoročná hra, turistika... Alternatíva je účasť 
na bojovke pre deti „Kruté doby“.

19. 10. Schôdzka
16.30 - 18.00 hod. - klubovňa, 18.00 -19.00 
hod. netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

26. 10. 2011 Schôdzka
16.30 - 18.00 hod. - klubovňa, 18.00 -19.00 
hod. netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

28. 10 - 1. 11. Jesenný tábor 
Tábor na chate. Program: drobné hry a súťaže 
v  lese, netradičné športy, tábornícke a  turis-
tické zručnosti, celoročná hra, turistika...

Možnosť prihlásiť deti do celoročnej pravidel-
nej činnosti. Informácie získate telefonicky na 
0903 729 814, carrigo@oz-duha.sk alebo na 
http://carrigo.oz-duha.sk.


